

Caritas Rwanda celebrates the International Women's Day 2022

Caritas Rwanda Joined the whole World in celebrating the International Women's Day 2022. Organised by all Caritas Rwanda male staff, the event took place on March 8th, 2022 at our head office in Kiyovu and aimed at celebrating Caritas Rwanda Women and recognizing their immense contribution to the organisation's mission.

International Women's Day at Caritas kicked off with breakfast sharing, served by male staff to their sisters and was followed by a picture session. This day, which held lots more surprises, went on as usual, as everyone went back to their respective offices.

Lunch time marked the official event celebration. As Caritas Rwanda women gathered into our main hall, their brothers surprised them with a glorious entrance, with each one carrying a rose that was given to each of the Caritas Rwanda women.

In her speech, Mrs. Therese Nduwamungu, who represented Caritas Rwanda Women appreciated the effort invested by their brothers, to celebrate them. "You did your best to make us happy today. We are very grateful. May we all keep this Caritas spirit of love and brotherhood". She said.

Sister Gaudiose Nyiraneza, who was celebrating her Patron Saint on that day, had offered support to male staff to organise the event as well. In her speech, she recognized the love and passion which the event's organisers had demonstrated.

Mrs. Bellancille MUKAMUSIGALI, Head of Human Resources expressed her appreciation to the event organisers and encouraged such unity and team work spirit among all Caritas Rwanda staff. She said: "Love and unity have always been some of Caritas Rwanda pillars. From management to the rest of the staff, we are known for being a united team".

The event was followed by lunch sharing, which was led by Caritas Rwanda male staff, who, once again served their sisters. Caritas Rwanda Women wore made-in-Rwanda kitenge outfits, while their brothers had put on suits and african shirts, which made the event even more colourful.

Concluding the event, Mr. Prosper Sebagenzi, Head of Programmes, who was also representing the administration emphasised on the contribution of Caritas Rwanda women to the organisation's growth and development. "Caritas Rwanda is very lucky to have you all. We appreciate the love and passion that you portray, from your families to work, which aligns to Caritas' values of love and unity"

"Women make the world beautiful, they protect it and keep it alive." "They bring the grace of renewal, the embrace of inclusion, and the courage to give of oneself," Said Pope Francis, stressing the "irreplaceable contribution of women in building a world that can be a home for all," through their efforts toward peace and love. Caritas Rwanda values and recognizes women as the pillars of the family and firmly believes that women should be loved, protected and empowered.

Caritas Rwanda célèbre la Journée Internationale de la Femme 2022

Caritas Rwanda s'est jointe au monde entier pour célébrer la Journée Internationale de la Femme 2022. Organisée par tout le personnel masculin de Caritas Rwanda, l'événement a eu lieu le 8 mars 2022 au siège social du Caritas Rwanda à Kiyovu et visait à célébrer les femmes de Caritas Rwanda et à reconnaître leur immense contribution à la mission de l'organisation.

La Journée internationale de la femme à Caritas a débuté par un petit-déjeuner partagé, servi par le personnel masculin à leurs sœurs et a été suivi d'une séance photo. Cette journée, qui réservait bien d'autres surprises, se déroula comme d'habitude, chacun retournant dans son bureau respectif.

L'heure du déjeuner a marqué la célébration officielle de l'événement. Alors que les femmes de Caritas Rwanda se rassemblaient dans la salle principale, leurs frères les ont surprises avec une entrée glorieuse, chacune portant une rose qui a été donnée à chacune des femmes de Caritas Rwanda.

Dans son allocution, Mme. Thérèse Nduwamungu, qui représentait les Femmes du Caritas Rwanda a apprécié l'effort investi par leurs frères, pour les célébrer. "Vous avez fait de votre mieux pour nous rendre heureux aujourd'hui. On est très reconnaissant. Puisseons-nous tous garder cet esprit Caritas d'amour et de fraternité". Dit-elle.

Sœur Gaudiose Nyiraneza, qui fêtait sa patronne ce jour-là, avait également offert son soutien au personnel masculin pour organiser l'événement. Dans son discours, elle a reconnu l'amour et la passion dont ont fait preuve les organisateurs de l'événement.

Mme. Bellancille MUKAMUSIGALI, responsable des ressources humaines, a exprimé sa gratitude aux organisateurs de l'événement et a encouragé une telle unité et un tel esprit d'équipe parmi tout le personnel de Caritas Rwanda. Elle a déclaré : « L'amour et l'unité ont toujours fait partie des piliers de Caritas Rwanda. De la direction au reste du personnel, il est connu pour être une équipe soudée".

L'événement a été suivi d'un déjeuner partagé, dirigé par le personnel masculin de Caritas Rwanda, qui, une fois de plus, a servi leurs sœurs. Les femmes de Caritas Rwanda portaient des tenues kitenge fabriquées au Rwanda, tandis que leurs frères avaient mis des costumes et des chemises africaines, ce qui a rendu l'événement encore plus coloré.

Concluant l'événement, M. Prosper Sebagenzi, responsable des programmes, qui représentait également l'administration, a mis l'accent sur la contribution des femmes de Caritas Rwanda à la croissance et au développement de l'organisation. Caritas Rwanda a beaucoup de chance de vous avoir tous. Nous apprécions l'amour et la passion que vous représentez, de vos familles au travail, qui s'alignent sur les valeurs d'amour et d'unité de Caritas".

"Les femmes rendent le monde beau, elles le protègent et le font vivre." "Elles apportent la grâce du renouveau, l'étreinte de l'inclusion et le courage de se donner", a déclaré le Pape François, soulignant la "contribution irremplaçable des femmes dans la construction d'un monde qui peut être une maison pour tous", à travers leurs efforts vers paix et amour. Caritas Rwanda valorise et reconnaît les femmes comme les piliers de la famille et croit fermement que les femmes doivent être aimées, protégées et autonomisées.

Caritas Rwanda yizihije umunsi mpuzamahanga w'abagore 2022

Caritas Rwanda Yifataniye n'isi yose mu kwizihiza umunsi mpuzamahanga w'abagore 2022. Uyu munsi witabiriwe n'abakozi bose ukaba warabayeye ku itariki ya 8 Werurwe 2022 ku cyicaro gikuru cya Caritas Rwanda, mu Kiyovu. Kwizihiza uyu munsi hari hagamijwe gushima uruhare rw'abagore bakora muri Caritas Rwanda ndetse no kumenya uruhare runini badahwema kugira mu gusohozwa kw'inshingano zayo.

Umunsi mpuzamahanga w'abagore muri Caritas watangijwe no gusangira ifunguro rya mu gitondo, aho abakozi b'abagabo bateguye ifunguro rihabwa bashiki babo, ndetse riza gukurikirwa n'ifoto y'urwibutso.

Igihe cya saa sita nicyo cyaranze itangira ry' ibirori nyirizina. Ubwo abagore bo muri Caritas Rwanda bateraniraga muri nzu mberabyombi, basaza babo barabatunguye binjira buri wese yitwaje iroza, maze buri wese arishyikiriza abari n'abategarugori ba Caritas Rwanda.

Mu ijamba rye, Madamu Therese Nduwamungu, wari uhagarariye Abagore bakora muri Caritas Rwanda yishimiye imbaraga n'umurava wagaragaye mi itegurwa ry'uyu munsi, bigizwemo uruhare n'abagabo bakorana. Yagize ati: *"Mwakoze ibishoboka byose kugirango mudushimishe uyu munsi. Turabashimira cyane. Nimucyo twese tugumane uyu muco mwiza w'urukundo n'ubuvandimwe dutozwa na Caritas "*.

Soeur Gaudiose Nyiraneza, wizihizaga umunsi mukuru wa bazina we kuri uwo munsi, ari mu bafatanyije n'abagabo bakora muri Caritas mu gutegura uyu munsi. Mu ijamba rye, yashimye urukundo nishyaka abateguye ibirori bagaragaje.

Umuyobozi mukuru ushinzwe abakozi, Bellancille MUKAMUSIGALI, yashimiye abateguye ibi birori kandi akomeza ashishikariza ubumwe n'urukundo bwo gukorera hamwe mu bakozi bose ba Caritas Rwanda. Yagize ati: " Urukundo n'ubumwe byahozze ari zimwe mu nkingi za Caritas Rwanda. Kuva mu buyobozi kugeza ku bakozi basigaye, tuzwiho kuba ikipe yunze ubumwe".

Ibirori byakurikiwe no gusangira ifunguro rya saa sita, aho abakozi b'abagabo ba Caritas Rwanda, bongeye kwakira bashiki babo.

Mu gusozwa ibirori, Bwana Prosper Sebagenzi, ukuriye porogaramu muri Caritas Rwanda, akaba ari nawe wari uhagarariye ubuyobozi yashimangiye ko abagore bafatiye runini Caritas Rwanda, cyane cyane mu iterambere ryayo. Ati: *"Dufite amahirwe menshi cyane kuba tubafite mu muryango mugari wa Caritas Rwanda". Turashimira urukundo n'ishyaka mugaragaza, kuva mu muryango yanyu kugera ku kazi, bikaba ndetse binahuye n'indangagaciro za Caritas arizo urukundo no gushyira hamwe "*

Papa Fransisiko yagize ati: *"Abagore bahindura isi nziza, barayirinda kandi bakayifasha gutuma ikomeza kubaho."* Caritas Rwanda iha agaciro gakomeye abagore ndetse ikemeranya na Kiliziya ko abagore ari inkingi z'umuryango, ndetse ko bagomba gukundwa, kurindwa no gushyigikirwa.